
Zápis ze 

Shromáždění představitelů SDH okresu Semily 

konaného dne 26.1.2017 v KC Golf Semily 

 

Program:   

1. Zahájení, volba návrhové komise, přivítání hostů 

2. Zpráva o činnosti za rok 2016  

3. Zpráva o hospodaření 

4. Metodické pokyny SH ČMS – průkazy, osobní údaje, centrální evidence 

5. Zpráva KRR 

6. Zpráva Aktivu Zasloužilých hasičů 

7. Plán práce na rok 2017 

8. Diskuse 

9. Schválení usnesení 

10. Závěr 

 

 

Jednání zahájil v 16:15 hodin náměstek starosty, br. Ladislav Jiřička. 

Přivítal přítomné hosty: plk. Ing.  Jaroslava Víznera, náměstka krajského ředitele HZS; sestru Renatu 

Šimíkovou, starostku KSH Liberec; sestru ing. Jiřinu Brychcí, členku VV SH ČMS a starostku OSH 

Jablonec nad Nisou; ing. Břetislava Holšána, ředitele HVP a.s., pobočka Jičín a bratra Pavla Vejnara, 

vedoucího Aktivu Zasloužilých hasičů při KSDH Liberec; a přítomné starosty obcí. 

Chvílí ticha bylo pietně vzpomenuto všech zemřelých hasičů okresu Semily v loňském roce. 

Následně se ujala slova ses. Brychcí. Vyzvala starostu, br. Černého a čestného starostu, br. Miksánka, 

aby společně převzali čestný prapor, který byl OSH Semily za dlouhodobou aktivní práci udělen 

ústředím SH ČMS. Následně napochodovala praporečnická četa a starostové z rukou sestry Brychcí 

standartu slavnostně převzali. 

Řídící jednání následně přednesl návrh složení návrhové komise: br. Sucharda, br. Tomeš a br. 

Matyáš. 

Shromáždění představitelé složení návrhové komise jednohlasně schválili. 

Br. Starosta následně přednesl Zprávu o činnosti OSH Semily za rok 2016. Vzpomněl všech oborů 

činnosti, v nichž se něco podstatného událo. Hovořil o práci s mládeží, o soutěžích, vyzdvihl úspěchy 

soutěžních kolektivů a jednotlivců, především Šárky Jiroušové. Zmínil se i o problémech v souvislosti 

s přeregistrací sborů, o jednáních ohledně financí a nezapomněl ani na stěhování kanceláře OSH. Zde 

opět poděkoval všem, kdo při této náročné činnosti přiložili ruku k dílu. V závěru řeči poděkoval za 

udělení čestného praporu a popřál všem úspěšný rok 2017. 

Shromáždění představitelé vzali zprávu bez připomínek na vědomí. 

 



Br. Mlejnek pak okomentoval jednak hospodaření OSH v roce 2016, tak pohovořil o nových 

směrnicích z ústředí. OSH Semily se v roce 2016muselo vyrovnat s ponížením dotačních příjmů a 

s mnoha úkoly, které bylo potřeba zvládnout. Některé byly plánované, jiné nikoli. Dlouhodobě roste 

počet mladých hasičů. Což je výborné, ale úměrně tomu stoupá finanční náročnost pořádaných 

podniků, především soutěží mládeže. Neplánovanými výdaji bylo stěhování kanceláře OSH do jiných 

prostor a s tím spojené náklady. Kancelář bylo potřeba dovybavit, aby splňovala potřebné prostředí 

pro práci. Nákladově se nové nájemné, které zahrnuje i topení, prakticky téměř rovná nájemnému a 

službám v původních prostorách. Jak se projeví jiná lokalita ukáže čas, pravděpodobně ale klesne 

zájem o pojišťování, protože kancelář je mimo centrum města. Dále se br. Mlejnek zmínil o 

připravovaném školení pro hospodáře sborů, které je připraveno na 2.3.2017 s ing. Jirotou  z ústředí. 

Mělo by pomoci sborům při vedení účetnictví, tvorbě daňového přiznání a v EET. Přehled 

hospodaření OSH byl zaslán v předstihu před jednáním na sbory. Hospodaření OSH Semily za rok 

2016 skončilo ztrátou 43.873,- Kč. Tato ztráta je kompenzována využitím přebytků z minulých let. 

Br. Mlejnek potom společně se sestrou Brychcí přiblížili přítomným změny ve členských průkazech a 

s tím souvisejícími předpisy, které vydalo ústředí formou Metodických pokynů. Byly rozeslány na e-

mailové adresy SDH a bude dle nich dále postupováno.  

Br. Mlejnek pak následně ještě pohovořil o svém avizovaném odchodu a o záležitostech s tím 

spojených. Jeho odchod si vyžádá řešení personálních i finančních otázek na OSH. 

Shromáždění představitelé vzali zprávu bez připomínek na vědomí. 

 

Br. Miloslav Miksánek přednesl Zprávu kontrolní a revizní rady OSH Semily.  Rada neshledala žádných 

pochybení v hospodaření a vedení účetnictví i evidence majetku. Byla provedena řádná inventura. Br. 

Miksánek vyslovil za KRR poděkování br. Milanu Mlejnkovi za snahu udržet rozpočet i přes všechny 

výkyvy jako vyrovnaný a za vstřícnost k požadavků KRR. 

Shromáždění představitelé vzali zprávu bez připomínek na vědomí. 

Br. Pavel Vejnar informoval přítomné a aktivitách Aktivu Zasloužilých hasičů. Kromě tradičního 

setkání VV OSH Semily se Zasloužilými hasiči a dlouholetými funkcionáři, které proběhlo v Rovensku 

pod Troskami, hostil okres Semily i setkání krajské, které proběhlo zdárně v Turnově – Daliměřicích i 

za účasti hejtmana Libereckého kraje, Martina Půty. 

Shromáždění představitelé vzali zprávu bez připomínek na vědomí. 

Následně přednesli zdravice přítomní hosté. 

Před diskusí si vzal slovo náměstek starosty br. Jiřička. Do sborů byl před jednáním e-mailem rozeslán 

jeho dopis shrnující ekonomickou a personální situaci na OSH Semily současně s avízem návrhu 

zvýšení členského příspěvku – odvodu na OSH. Br. Náměstek tak návrh přednesl i na tomto jednání. 

Navrženo byla výše odvodu 100,- Kč za dospělého člena a 90,- Kč za mládež. 

Diskusi zahájil br. Vrtilka. Navrhl, aby se výše odvodu sjednotila na 100,- Kč za každého člena. 

Br. Hanousek– neprojeví se zvýšení odvodů v masivním poklesu členské základny? 

Ses. Brychcí – na okrese Jablonec máme toto za sebou. Nijak zvlášť se to neprojevilo. 



Br. Miksánek – náš okres byl už asi jediný, kde byly odvody dlouhodobě takto nízké a vzhledem 

k situaci je dobré toto zvýšení provést. Sjednocení odvodu pomůže při evidenci br. Mlejnkovi nebo 

jeho nástupci. 

Br. Mečíř – škoda, že nezazněla statistikaudálostí od HZS na okrese. Je potřeba se věnovat stále 

prevenci a pracovat se všemi skupinami obyvatelstva. 

Br. Vrtilka – je docela špatné, že my, hasiči, děláme požární sport. Veřejnost v tom pak má chaos. 

Nešlo by sjednotit název na hasičský sport? 

Plk. Ing. Vízner – je to převzato z terminologie HZS. Změna by byla velmi zdlouhavým procesem, ale 

pokusím se k tomu něco zjistit. Tato dvojkolejnost skutečně dělá některým lidem problém. 

Br. Mlejnek poděkoval za dosavadní spolupráci a připomněl povinnosti s platbou odvodů a se 

zasíláním ročního hlášení ze sborů. Připomněl rovněž nutnost odhlašovat členy do konce 

kalendářního roku, protože jinak jim členství trvá a je třeba za ně odvést poplatek na OSH a následně 

výše. Nakonec vyzval k postupné obměně členských průkazů, především mladých hasičů a sportovců, 

kde je třeba mít na průkazce fotografii. 

Po uzavření diskuse navrhl br. Náměstek Jiřička hlasovat o zvýšení odvodů členských příspěvků na 

OSH na rok 2018 a dále ve výši 100,- Kč za každého člena. Zůstane v platnosti vratka 5,- Kč na člena na 

činnost okrsku v případě včasné úhrady odvodu. 

    Optickou většinou byl návrh přijat, proti byli pouze tři zástupci z SDH. 

Br. Sucharda pak přečetl návrh usnesení. 

Shromáždění představitelé tento návrh optickou většinou (proti tři představitelé). 

Závěrečného slova se ujal br. Starosta. Poděkoval všem za vytrvalost při jednání a za otevřenost 

v diskusi. Výsledky jednání rozpracují jednotlivé rady a VV.  Na závěr popřál všem pevné zdraví, 

spokojenost a úspěchy v letošním roce. 

 

Jednání bylo ukončeno v 18:35 minut. 

 

         Zapsal: Ladislav Jiřička 

 

 

 

 

 

 


